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Vltavský seminář 2023   

Dne 28. 11. 2023 uspořádalo v Českém Krumlově Sdružení pro Vltavu, z. s. (dále je SPV) ve spolupráci se 

spolkem Vltava, z. s. (Půjčovny a kempy na Vltavě, dále jen Vltava) tradiční Vltavský seminář. 

Přítomni – dle presenční listiny. 

Po představení a přivítání účastníků (zástupci Jihočeské centrály cestovního ruchu, Povodí Vltavy, 

starostové obcí) seznámili zástupci SPV a Vltavy přítomné s letošní činností na řece a v okolí a s vodáckou 

sezónou v kempech a půjčovnách. 

Sezóna byla dobrá, počty vodáků se rozdělily na celou dobu letních měsíců a tím nedocházelo tak často 

k přehuštění řeky. 

V září uspořádalo SPV tradiční Čistění Vltavy, poznatek: poměrně dost se zapojuje i neorganizovaná 

vodácká veřejnost, což je posun od dřívějška, kdy se účastnily zejména ucelené vodácké spolky, oddíly 

apod.  

Byla provedena revize map pro účely IZS, tuto akci je třeba dotáhnout do konce a konzultovat některá 

zjištění se starosty Zlaté Koruny a Boršova. 

Úpravy jezu Zátkův mlýn 

Dne 12. 7. 2023 proběhla obhlídka na místě a bylo domluveno provést úpravy v propusti na pravé straně 

jezu ve smyslu studie zpracované SPV v roce 2014 (viz příloha). Provozovatelem se stane obec Boršov, řeší 

se zafinancování celé akce. 

Příští rok – 14. 9. 2024 - bude již 30. ročník Čištění Vltavy. 

SPV - pokud sežene financování/grant - provede další sčítání lodí a lidí na Vltavě, v obvyklých termínech – 

vždy týden v červnu, červenci a srpnu - a profilech – Vyšší Brod, Spolí, pod Zlatou Korunou.  

Starosta Českého Krumlova informoval o jednání se zástupci O2 o možnosti získání statistických dat o 

pohybu lidí na řece z anonymizovaných lokalizačních dat uživatelů jejich sítě. Vysvětlil obecnou metodiku 

takového průzkumu. 

Diskutována možnost vzájemné kalibrace obou metod, pokud se povede oba průzkumy realizovat.  

Spolek Vltava – nedělali nic samostatného, spolupracovali na akcích SPV. Jejich zástupci informovali o tom, 

že sezóna 2023 se jim, dle dat, tržeb apod. zdá být o cca 5 až 10 % nižší, než sezóna 2022. 

Diskuse o znemožnění vjezdu k jezu Větřní novým majitelem pozemku na pravém břehu. (Závora u mostu). 

Cyklostezky – starostové zevrubně popsali stav budování Vltavské cyklostezky.  
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Závod Zlatá Koruna – Boršov 15. 6. 2024 – požadavek na Povodí o více vody. Poznámka zástupce Povodí, že 

je obtížné sladit všechny požadavky na „hodně vody“, „málo vody“ a „stabilní průtok“ v jednom termínu. 

 Informace od Povodí o vypouštění/upuštění přehrady vzhledem ke stavbě služebního přístavu na Lipně. 

Vzhledem k problémům s financováním neplatí původní termín v zimě 2024/2025, bude to nejspíše až 

v zimě 2026/2027.  

Upuštění má být na kótu 722 m – a zde držet od 1. 11. do 31. 1, pak opět napouštět sněhovou vodou, tedy 

„vylejt“ to během dvou měsíců – od 1. 9. je oříšek, neb objem vody, mezi 723,6 m a 724 (což jsou meze pro 

dobré rekreační využívání Lipna, které všichni na Lipně požadují) činí 10 miliónů kubíků, a průtok „velký“ 

z Lipna II už je 20 kubíků, a vše navíc podřízeno požadavkům ČEZ na průtok elektrárnou, aby se vodou 

neplýtvalo ... 

Účastníci semináře se shodli, že letos byly – z hlediska vodáckého – průtoky bezpečné, žádné extrémy.  

Zástupkyně JCCR předložily hotovou vodáckou mapu Vltavy, vytvořenou ve spolupráci se SPV, Vltavou a 

dalšími subjekty, informovaly o její distribuci a vyzvaly, že by bylo dobré dodat případné další podklady 

k její chystané aktualizaci. Domluven termín 29. 2. 2024 k rukám Hany Kabashi, na mail kabashi@jccr.cz. 

Též byla předána informace o počtech návštěvníků a přenocování v Jihočeském kraji, mírný nárůst – v roce 

2022 počet noclehů 2,31 milionů, v roce 2023 pak 2,36. Jihočeský kraj obsazuje ve většině sledovaných 

kriterií - počet návštěvníků, počet noclehů apod. třetí místo za Prahou a krajem Jihomoravským. 

Různé 

Rožmberk – otevřen malý pivovar (pivo, kořalka, čokoláda) v nově rekonstruované budově bývalého 

hostince Pegas.  Podle názoru přítomných by místní pivovary měly být více vidět (např. prodej jejich 

produktů v občerstveních podél vody). 

Problematika plovoucích barů. 

JCCR – bude vyhlášení dotačních titulů v oblasti turistického ruchu. 

České Budějovice budou v roce 2026 městem kultury – je to pro nás nějaká výzva?  Diskutovány (omezené) 

možnosti osvětového působení na širokou vodáckou veřejnost. 

Přílohy: 

Studie úpravy jezu Boršov  

Prezenční listina     

       Zapsal: Pavel Kolínský, Jiří Černý 

 


